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- HJO SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2023-12-14 

Pensionärsrådet 
Plats och tid 

Närvarande 

Övriga deltagande 

Öringen, Stadshuset, kl. 14.00 - 16.30 

Ledamöter och ersättare 

Ann-Christine Fredriksson (M), ordförande 

Stefan Swenson (M) 

Birgitta Vester (S) 

Merja Wester (S) 

Lars Göran s,.,1ensson (S) 

Kjell-Arne Green (S) 

Jarl Graf, vice ordförande (SPF) 

Annika Boman Owren (SPF) 

Göran Banck (PRO) 

Vakant (RPG) 

Ulla Björk (PRO) 

Inger Winqvist Olsson (SPF) 

Jennie Andersson, Seniorcoach 

Annika Törner, Verksamhetschef VoO 

Christina von Tel1, Folkhälsostrateg 

Klara de Boer, Verksamhetsutvecklare 

Utsesattjustm Annika Boman Owren (PRO) 

Justeringens plats och tid Stadshuset 2023-12-21 

Underskrifter 

Sekreterare ~ 

Sidan 
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Paragrafer 29-37 
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Ann-Christine Fredriksson (M) 

/ 
justeras 

Annika Boman Owren (SPF) 
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Pensionärsrådet beslutar att fastställa dagordningen 

KPR § 29 

Val av protokolljusterare 

Annika Boman Owren (SPF) utses att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll. 

KPR § 30 

På gång på Rödingen 

2 (5) 

Information kring lite nya roller och anställda då bla Anhörig- och Frivilligsamordnaren går i pension 

idag efter 47 år i Hjo kommuns tjänst. 

Frivilligverksamheten: 

På Villa Rosell och Sjöryd är den igång som brukligt och fungerar väl med besök och tider mm. På 

Sigghusberg har det varit svårigheter att schemalägga - med ny lagstiftning kring arbetstid kräver annan 

planering av APT. Här måste personal vara med vid besöken därav svårigheten. 

Förslag från rådet är att boka möte och tillsammans med föreningarna planerna nya passande tider 

tillsammans med nya samordnaren för Frivilligverksamhet. 

Ny satsning på hälsosamtal. T idigare fick alla som fyller 80 år under året ett utskick från 

Biståndshandläggare. Nu får de i stället ett utskick från Rödingen, med info och erbjudande om 

hälsosamtal. Seniorcoach ringer sedan upp alla för en uppföljning på telefon. 

Totalt är det i år 86st SO-åringar som bor hemma. Av dessa har vi kunnat ringa 57 personer hittills. 

Det är dessa telefonnummer vi kunnat hitta registrerade eller aktuella. 

Svarar man inte - ringer vi en gång t ill. Alla som svarar erbjuds ett hälsosamtal. Många vill ha mer info 

om Rödingen - tex vet man inte att det är öppet för alla. Berättat om anhörigstöd, frivilligsamordnare 

mm och berättat om vad man kan vara delaktig i. Berättar även om fixartjänster och var man vänder 

sig i ol ika frågor. En del är inte intresserade just nu - men vill ha info för senare i livet. Känns bra veta 

att Rödingen finns. 

lnspel om öppettider 

Under punkten Rödingen avhandlar rådet den skrivelse som inkommit från PRO (ställt till KsSu) och 

vid sittande bord från SPF angående Rödingens öppettider. 

Justcrandcs signatur Utdragsbes tyr kandc 
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Ordförande föreslår att förvaltningen träffar SPF och PRO för ett uppföljande möte där frågan 

diskuteras vidare. 

KPR § 31 

Seniorenkäten 2023 

Bakgrund: 
Vi gör varje år brukarundersökning i boenden och hemtjänst men vi har sett ett glapp gällande 
undersökningar hos övriga seniorer. Går ut till alla som fyller 75 under året - oavsett om man har 
någon insats eller ej. 

3 (5) 

Dock ser vi att underlaget blir för litet. God svarsfrekvens, men på en årskull blir det relativt få 
svarande. Dessutom skiljer sig inte svaren mycket åt mellan åren. Dessutom sker nu hälsosamtalen -
där vi fångar en del av frågorna 

Sammanfattning: 
De flesta 75-åringar deltar redan i de aktiviteter som de vill delta i, och de som inte deltar i någon 
aktivitet uppger inga hinder till det. 

Ca 75 % av 75-åringarna är nöjda med fritidsutbudet i Hjo, en högre andel bland kvinnorna än männen. 
Samtidigt är det fler män än kvinnor som inte tar del av utbudet. 

De allra flesta 75-åringar känner sig aldrig ofrivilligt ensamma. Ca en av tio gör det ibland, och andelen 
är högre bland män än kvinnor. Jämfört med föregående år är det fler män och färre kvinnor som 
känner sig ofrivilligt ensamma ibland. 

Nästan samtliga 75-åringar använder regelbundet digitala verktyg, bland kvinnor är det samtliga. 

Många 75-åringar lever ett gott liv och uppskattar fritidsutbudet som finns i Hjo, särskilt omnämns 
Rödingen, Kulturkvarteret och bouleföreningen. Flera av respondenterna har läst och 
uppskattar SeniHjorkatalogen där allt fritidsutbud finns sammanställt. 

KPR § 32 

Information från utskotten: 

Ordförande KsTu - lite följdfrågor krig höjningen av VA-taxan. Taxan är ej skattefinansierad - utan 

betalas av användarnas avgifter och skall vara självfinansierande. Senast åren har det gjorts stora 

investeringar i underhåll, så fonden behövs stärkas för att klara framtida utgifter 

Avfallshaneting och taxa - from nästa år tar kommunen tar över ansvaret för all förpackningsinsamling. 

Förbundet ökar även med fler kommuner. Dessutom kommer det bli fastighetsnära insamling, med fler 

tunnor och fack vid huset. Medborgarna slipper åka till återvinningen. Utmaning vid hyresfastigheter -

där ses bla avtal över och man skapar logistiska möjligheter. 

Kommunerna ser över sin Översiktsplan. Under våren kommer det vara samråd - återkommer med 

Justerandes signatur Utdr.lgsbestyrkande 
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vilken form. Möjlighet kommer finnas att lämna synpunkter på detta. 

4 (5) 

Skaraborg växer - stort behov av nya bostäder inom kommande åren. Stora satsningar i bla Mariestad 

och Skaraborg beräknas öka med 30 000 invånare fram till 2030. Mycket är koncentrerat kring 

Mariestad - dock med spridningseffekter med underleverantörer mm. Hjo kommun har redan idag 

mark planlagd för bostäder, ser även över ny industrimark. 

Energirådgivning finns tillgänglig för invånarna - kan ansöka genom Hjo kommuns växel. Finns nu i 

Skövde, rådgivaren satt tidigare i Herrljunga, men han har gått i pension. 

KPR § 33 

Information: Läget i verksamheten Vård och omsorg. 

Mycket olika smittor ute i samhället just nu bla Covid-19. Alla boende är vaccinerade och all personal 

som vill är erbjudna vaccination mot influensa/covid 19. Har haft många som väntar på plats på säbo, 

nu är det dock minskad väntetid. Alla omhändertagna med hemtjänst eller korttidsplats. 

SPF-hemtjänstindex: vi tappar väldigt mycket i indexet. På sista plats i området "Stöd och Utveckling" 

mycket pga att vi saknar data. Vi har inte haft möjlighet att svara på Enhetsundersökningen till 

Socialstyrelsen, då vi saknar data tappar vi poäng. Vi har inte haft utrymme att arbeta med indexet 

fördjupat. Får överväga att köpa in den fördjupade rapporten. Får dock bra betyg i 

brukarundersökningarna nationellt. 

Kulturscanning Sigghusberg: 

Efter bla fler artiklar om Sigghusberg i media har vi beställt en oberoende granskning av konsult. 

Mycket erfaren konsult har brett se över hela verksamheten - med delaktighet från personalen. 

Punkter som lyftes av personalen: är bla schema, ledarskap hur grupperna fungerar sinsemellan. 

Analys: Artiklarna visar inte en rättvisande bild idag. Uppförstorat av vissa, några av dem har slutat. Sen 

finns så klart områden att arbeta vidare med. 

Omvårdnad: inget tyder på att de boende inte får den omvårdnad de behöver. Stort engagemang frpn 

personalen! Dock finns utmaning att säkerställa kvaliteter om många är nya, språksvårigheter osv 

Ledarskapet: Stor utmaning ha många medarbetare. Stora förväntningar på chef idag - medarbetarna 

önska återkoppl ing och bekräftelse 

Tystandskultur: ingen tystandskultur på så sätt,a att man inte vågar säga ifrån - mer att man upplever 

kanske att inget händer, mer återkoppling behövs 

Prioriterade åtgärder: 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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• Säkerställa att vi talar väl om varandra på arbetsplatsen 

• Hantera olämpligt beteende 

• Schema 

KPR § 34 

5 (5) 

KsSu - i vår kommer nya riktlinjer att tas fram för biståndshandläggningen. Kommer vara viktigt hitta 

riktlinjer som vi ser ger god effekt med tex tillsyn digitalt och effektiva arbetssätt där vi använder 

personalresursen på bästa sätt då det är svårt hitta rätt kompetenser i tillräcklig omfattning. 

KPR § 35 

Beslut: Rådet beslutar om sammanträdesdagar för 2024 enligt utskickat förslag dock kommer rådet att 

senarelägga mötena till kl 14.30 - 16.30 

Sammanträdesdagar 2024 för Kommunala Pensionärsrådet 

Onsdag den 13 mars 

Onsdag den 29 maj 

Onsdag den 18 september 

Onsdag den I I december 

Beredning: sker via telefon och mail ca 14 dagar före mötet. 

KPR § 36 

Information från föreningarna i KPR, genom respektive ordförande 

Föredragande: Ordförande PRO 

Föredragande: Ordförande SPF 

KPR § 37 

Information från BRÅ 

Jarl Graf, rådets representant i Brå informerad från senaste mötet. Bla lyftes det att det förekommer 

återkommande brott på återvinningscentralen . Statistik kring anmälda brott och att de nästa år 

kommer ske Trygghetvandring inriktning äldre. 

Justcrandcs signacur 
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